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DEI-EGILEA: 
 
Presidentea: Javier Madrazo Lavín jauna.- 
Etxebizitza eta Gizarte Gaietako sailburua. 
 
BERTARATUAK: 
 
Fernando Consuegra Revuelta jauna.- Etxebizitza 
eta Gizarte Gaietako Sailaren Gizarte Zerbitzuetako 
sailburuordea. 
 
Elena Ayarza Elorriaga andrea.- Etxebizitza eta 
Gizarte Gaietako Sailaren Gizarte Ongizateko 
zuzendaria. 
 
Isabel Paredes andrea.- Etxebizitza eta Gizarte 
Gaietako Sailaren Gizarte Ongizateko 
Zuzendaritzako teknikaria. 
 

Jose Luis Vidal jauna.- Osasun Saila.  
 
Pilar Garrido andrea.- Etxebizitza eta Gizarte 
Gaietako Sailaren Etxebizitza eta Arkitekturako 
zuzendaria. 
 
Alejandro Barreiro jauna.- Herrizaingo Saila. 
 

Iñigo Pombo Ortiz de Artiñano jauna.- Bizkaiko 
Foru Aldundiko Gizartekintza Saileko 
Gizarteratzeko zuzendari nagusia. 
 
Juan Ramón Larrañaga jauna.- Gipuzkoako Foru 
Aldundiko Gizarte Politikako Departamentuaren 
Ezinduen eta Adinduen Laguntzako zuzendari 
nagusia. 
 

Amparo Maiztegui andrea.- Arabako Foru 
Aldundiko Gizarte Politika eta Gizarte Zerbitzuen 
Departamentuko zuzendaria. 
 

Lourdes Idoiaga andrea.- EUDEL. Oñatiko Udala. 
 

 

 CONVOCA: 
 
Presidente: D. Javier Madrazo Lavín.- Consejero de 
Vivienda y Asuntos Sociales. 
 
ASISTENTES: 
 
D. Fernando Consuegra Revuelta.- Viceconsejero de 
Asuntos Sociales del Departamento de Vivienda y 
Asuntos Sociales. 
 
Dña. Elena Ayarza Elorriaga.- Directora de Bienestar 
Social del Departamento de Vivienda y Asuntos 
Sociales. 
 
Dña. Isabel Paredes.- Técnico de la Dirección de 
Bienestar Social del Departamento de Vivienda y 
Asuntos Sociales. 
 

D. José Luis Vidal.- Departamento de Sanidad.  
 
Dña Pilar Garrido.- Directora de Vivienda y 

Arquitectura del Departamento de Vivienda y Asuntos 
Sociales. 
 
D. Alejandro Barreiro.- Departamento de Interior. 
 

D. Iñigo Pombo Ortiz de Artiñano.- Director General 
para la Inserción Social del Departamento de Acción 
Social de la Diputación Foral de Bizkaia. 
 
D. Juan Ramón Larrañaga.- Director General de 
Atención a la Dependencia y Personas Mayores del 
Departamento de Política Social de la Diputación Foral 
de Gipuzkoa. 
 

Dña. Amparo Maiztegui.- Directora del Departamento 
de Política Social y Servicios Sociales de la Diputación 
Foral de Álava. 
 

Dña. Lourdes Idoiaga.- EUDEL. Ayuntamiento de 
Oñati. 
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Oscar Seco jauna.- EUDEL. Etxebarriko Udala. 
 
Ricardo Barkala jauna.- EUDEL. Bilboko Udala. 
 
 
José Manuel Odriozola Azurmendi jauna.- 
Euskadiko Pentsiodun eta Erretiratuen Probintzia 
Elkarteetako Lurralde Federazioa. 
 

Javier Domínguez Entenza jauna.- ONCE 
Euskadi. 
 
Juan Carlos Sola jauna- Euskal Autonomia 
Erkidegoko Urritu Fisikoen Konfederazio 
Koordinatzailea. 
 

Pedro Fernández García jauna.- Ezintasun 
intelektuala dutenen aldeko Elkarteetako Euskal 
Federazioa (FEVAS). 
 
Rosalía Sánchez andrea.- Gaixo Psikikoen eta 
haien Senideen Euskadiko Federazioa 
(FEDEAFES). 
 
Karmele Acedo andrea.- Euskadiko Kooperatiben 
Konfederazioa. 
 
Miguel Angel Ruiz jauna.- Arabako hiesaren 
kontrako batzorde herritarra. 
 

Alberto Ponti jauna.- Agintzari Gizarte 
Ekimenerako Kooperatiba Elkartea. 
 
Fermín Martín jauna.- Euskadiko gizarte-
hezitzaileen elkargoa. 
 
Felisa Piedra andrea.- CCOO Euskadi. 
 

Emilia Málaga andrea .- UGT Euskadi. 
 
GONBIDATUAK: 
 
Roberto Vidal jauna.- Boluntariotzaren Euskal 
Kontseilua. 
 
Dorleta Goiburu andrea.- EUDEL. 
 

Jaime García Moreno jauna.- Gizarte Ongizateko 
Euskal Kontseiluaren Aholkularitza Teknikoa. 
 

BERTARATU EZ IZATEAGATIK 

DESENKUSATU DIRA: 

 
Juan Bautista Mendizabal jauna. Industria, 
Merkataritza eta Turismo Saileko Turismoa 
Sustatzeko eta Merkaturatzeko zuzendaria.  
 
Natalia Díez Caballero andrea.- Euskadiko familia 
ugarien elkarteetako Federazioa. 

 

D. Oscar Seco.- EUDEL. Ayuntamiento de Etxebarri. 
 
D. Ricardo Barkala.- EUDEL. Ayuntamiento de 
Bilbao. 
 
D. José Manuel Odriozola Azurmendi.- Federación 
Territorial de Asociaciones Provinciales de Pensionistas 
y Jubilados del País Vasco. 
 

D. Javier Domínguez Entenza.- ONCE País Vasco. 
 

 
D. Juan Carlos Sola- Confederación Coordinadora de 
Personas con Discapacidad Física de la CAPV. 
 

 
D. Pedro Fernández García.- Federación Vasca de 
Asociaciones a favor de personas con discapacidad 
intelectual (FEVAS). 
 
Dña. Rosalia Sánchez.- Federación de Euskadi de 
Asociaciones de Familiares y Enfermos Psíquicos 
(FEDEAFES). 
 
Dña. Karmele Acedo.- Confederación de Cooperativas 
de Euskadi. 
 

D. Miguel Angel Ruiz.- Comisión ciudadana anti-sida 
Alava. 
 
D. Alberto Ponti.- Agintzari S. Coop. de iniciativa 
social. 
 

D. Fermín Martín.- Colegio de educadores y 
educadoras sociales del País Vasco. 
 
Dña. Felisa Piedra.- CC.OO. Euskadi. 
 

Dña. Emilia Málaga.- U.G.T. Euskadi. 
 
OTRAS PERSONAS INVITADAS: 
 
D. Roberto Vidal.- Consejo Vasco del Voluntariado. 
 
 
Dña. Dorleta Goiburu.- EUDEL. 
 

D. Jaime García Moreno.- Asesoría Técnica del 
Consejo Vasco de Bienestar Social. 
 

EXCUSAN SU ASISTENCIA: 

 

 

D. Juan Bautista Mendizabal. Director de Promoción 
y comercialización turística del Departamento de 
Industria, Comercio y Turismo.  
 
Dña. Natalia Díez Caballero.- Federación de 
asociaciones de familias numerosas de Euskadi. 
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Juan Ibarretxe Kareaga jauna.- EAPN Euskadi. 
 
Consuelo Ordejón andrea.- Gizarterako elkartea. 
 
Igor Mera jauna.- Euskadiko Gazteriaren 
Kontseilua. 
 
BERTARATU GABEAK: 
  
Pedro Mª Otxoa Bernales.- Hezkuntza 
sailburuordea. 
 
Carmen Vicioso Etxebarria andrea.- Etxebizitza 
eta Gizarte Gaietako Sailaren Droga Gaietako 
zuzendaria. 
 
Jon Landa Gorostiza jauna.- Justizia, Lan eta 
Gizarte Segurantza Sailaren Giza Eskubideen 
zuzendaria.  
 
Alfredo Ispizua Zuazua jauna.- Justizia, Lan eta 
Gizarte Segurantza Sailaren Gizarte Ekonomiako 
zuzendaria. 
 
Manuel Vigo jauna.- Justizia, Lan eta Gizarte 
Segurantza Sailaren Gizarteratze eta Familiako 
sailburuordea. 
 
Iñaki Beristain jauna.- Ogasun eta Herri 
Administrazio Sailaren Ekonomia eta Plangintzako 
zuzendaria. 
 
José Roberto Marro Ibarra jauna.- Etxebizitza eta 
Gizarte Gaietako Sailaren Inmigrazioko zuzendaria. 
 
 
Lore Bilbao Artetxe andrea.- Kultura Sailaren 
Zerbitzuen zuzendaria. 
 
Arantza Madariaga andrea.- Emakunde 
Emakumearen Euskal Erakundearen idazkaria. 
 

Arantza Quiroga andrea.- Eusko Legebiltzarreko 
Lan eta Gizartekintzako Batzordea. 
 

Lauren Uria jauna.- EUDEL. Aiarako Udala. 
 
Ana Ureta Basañez andrea.- Aldarte elkartea. 
 
Rigoberto Jara jauna.- “Harresiak apurtuz” - 
Etorkinen Laguntzarako GKEen Euskadiko 
Koordinakundea. 
 
Miren Amilibia Urcelay andrea.- Euskal 
Autonomia Erkidegoko Gizarte Laneko 
Diplomatuen eta Gizarte Laguntzaileen Elkargo 
Ofizialak. 
 

 
D. Juan Ibarretxe Kareaga.- EAPN Euskadi. 
 
Dña. Consuelo Ordejón.- Asociación Gizarterako. 
 
D. Igor Mera.- Consejo de la Juventud de Euskadi. 
 
 
AUSENTES: 
  
D. Pedro Mª Otxoa Bernales.- Viceconsejero de 
Educación. 
 
Dña. Carmen Vicioso Etxebarria.- Directora de 
Drogodependencias del Departamento de Vivienda y 
Asuntos Sociales. 
 
D. Jon Landa Gorostiza.- Director de Derechos 
Humanos del Departamento de Justicia, Empleo y 
Seguridad Social.  
 
D. Alfredo Ispizua Zuazua.- Director de Economía 
Social del Departamento de Justicia, Empleo y 
Seguridad Social. 
 
D. Manuel Vigo.- Viceconsejero de Inserción Social y 
Familia del Departamento de Justicia, Empleo y 
Seguridad social. 
 
D. Iñaki Beristain.- Director de Economía y 
Planificación del Departamento de Hacienda y 
Administraciones Públicas. 
 
D. José Roberto Marro Ibarra.- Director de 
Inmigración del Departamento de Vivienda y Asuntos 
Sociales. 
 
Dña. Lore Bilbao.- Directora de Servicios del 
Departamento de Cultura 
 
Dña. Arantza Madariaga.- Secretaria de 
Emakunde/Instituto Vasco de la Mujer. 
 

Dña. Arantza Quiroga.- Comisión de trabajo y acción 
social del Parlamento Vasco. 
 

D. Lauren Uria.- EUDEL. Ayuntamiento de Aiala. 
 
Dña. Ana Ureta Basañez.- Asociación Aldarte. 
 
D. Rigoberto Jara.- Coordinadora de O.N.G.´s de 
Euskadi de Apoyo a Inmigrantes “Harresiak Apurtuz”. 
 
 
Dña. Miren Amilibia Urcelay.- Colegios Oficiales de 
Diplomados en Trabajo Social y Asistentes Sociales de 
la CAPV. 
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Julene Gabiola andrea.- ELA Sindikatua. 
 

Mariola Serrano andrea.- Confebask. 
 

.-.-.-.-.-.-.-.-.-. 
 
Bilkura goizeko 10:30ean hasi da, 2009ko 
urtarrilaren 16an. Gai-zerrenda honako hau izan da: 
 

 
1.- Gizarte Zerbitzuen Legeari buruzko 
informazioa. 
  
2.- Gizarte Zerbitzuen Plan Estrategikoaren 
aginduzko txostena. 
 
3.- Ezintasunari eta Mendetasunari buruzko 
Jardun Esparru Orokorraren aginduzko 
txostena 
  
4.- Galde-eskeak. 

  
 .-.-.-.-.-.-.-.-.-. 

 
Etxebizitza eta Gizarte Gaietako Sailaren Gizarte 
Gaietako sailburuorde Fernando Consuegra 

Revuelta jaunak bertaratuei eta bereziki Herrizaingo 
Saileko Alejandro Barreiro kide berriari ongietorria 
eman die, eta abenduan deitu zen Kontseiluaren 
Osoko Bilkura hau ez egiteagatik barkamena eskatu 
du.  
 
Adierazi du hurrengo hauteskundeak martxorako 
aurreikusita daudenez gero Gizarte Ongizateko 
Euskal Kontseiluaren azken bilkura dela legealdi 
honetan, eta ondoren Gizarte Zerbitzuen Kontseilua 
izena izango duela, eta Kontseiluak azken lau 
urteotan egindako lan garrantzitsua azpimarratu du, 
adibidez 13 dekreturen izapidetzea, EAEko gizarte-
zerbitzuen egoerari buruzko txostenak edo bi 
batzorde iraunkor sektorialen eraketa.   
 
1. puntua. Gizarte Zerbitzuei buruzko legearen 

informazioa. 

 
Fernando Consuegra Revuelta jaunak joan den 
abenduaren 5ean onartu zen Gizarte Zerbitzuetako 
Legea aipatu du Kontseiluaren eta lege hori lantzen 
aktiboki esku hartu duten kide guztien ekarpen 
nagusi gisa.  
 

2. puntua. Gizarte Zerbitzuen Plan Estrategikoaren 

aginduzko txostena. 

 

Gizarte Gaietako sailburuorde Fernando 

Consuegra Revuelta jaunak adierazi du Plan hori 
legegintzaldiko konpromiso bat dela eta duela urte 
bat baino gehiago hori lantzen dihardutela.  
 

 
Dña. Julene Gabiola.- ELA Sindikatua. 
 

Dña. Mariola Serrano.- Confebask. 
 

.-.-.-.-.-.-.-.-.-. 
 
La sesión dió comienzo a las 10:30 de la mañana del 16 
de enero de 2009, con el siguiente orden del día: 
 

 
1.- Información sobre la Ley de Servicios 
Sociales. 
 
2.- Informe preceptivo del Plan estratégico de 
Servicios Sociales. 
 
 
3.- Informe preceptivo del Marco General de 
Actuación sobre Discapacidad  y Dependencia 
 
4.- Ruegos y preguntas. 

 
 .-.-.-.-.-.-.-.-.-. 

 
D. Fernando Consuegra Revuelta, Viceconsejero de 
Asuntos Sociales del Departamento de Vivienda y 
Asuntos Sociales da la bienvenida a las personas 
asistentes y especialmente al nuevo miembro Alejandro 
Barreiro del Departamento de Interior y se disculpa por 
la imposibilidad final de celebrar este Pleno del Consejo 
que se convocó en el mes de diciembre.  
 
Apunta que dadas las próximas elecciones previstas en 
marzo estamos ante la última sesión del Consejo Vasco 
de Bienestar Social en la presente legislatura, que 
pasará a denominarse Consejo de Servicios Sociales, y 
recuerda el importante trabajo sacado adelante desde el 
Consejo en estos cuatro años como la tramitación de 13 
decretos, los informes sobre la situación de los servicios 
sociales en la CAPV o la constitución de dos 
comisiones permanente sectoriales.  
 
Punto1.  Información sobre la Ley de Servicios 

Sociales. 

 
D. Fernando Consuegra Revuelta, destaca el hito de 
la aprobación de la Ley de Servicios Sociales el pasado 
5 de diciembre como la principal aportación del 
Consejo y de todas y todos los miembros que han 
participado activamente en su proceso de elaboración.  
 

Punto 2.  Informe preceptivo del Plan estratégico de 

Servicios Sociales. 

 

D. Fernando Consuegra Revuelta, Viceconsejero de 
Asuntos Sociales, explica que este Plan es un 
compromiso de legislatura en el que se viene trabajando 
desde hace más de un año.  
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Adierazi du legearen lantzearekin ia paraleloan joan 
den lan bat izan dela, eta lan horren sinergiak 
aprobetxatu dituela, horrek ere jendearen parte-
hartze handia izan duelako. 
 
Adierazi du planak aipatu den legean islatu diren 
etorkizuneko erronketarako eta Legeak dakarren 
esparru berrian islatu diren ikuspegi berrietarako 
trantsizioa erraztu nahi du. Adierazi du agenda 
konpartitua dela, erakundeen artekoa eta gizarte-
agenteen parte-hartze eta inplikazioarekin, Legea 
gauzatzeko, eta beste hainbat neurriren artean Gizarte 
Zerbitzuen I. Plan Estrategikoa bideratzeko 
baldintzak jartzen ditu. Gainera adierazi du Plan 
honek konbergentzian aurrera egiteko bidea zabaltzen 
du, kontuan izanik legeak 8 urteko epea ezartzen 
duela unibertsalizazio osorako eta erabateko 
konbergentziarako.  
 
Adierazi du bileran aurkezten den testuan aldaketa 
txikiak sartu direla, deialdiarekin batera bidali zen 
testuarekin alderatuz gero. Aldaketa horiek 
karpetetan emandako dokumentuan bilduta daude, 
eta orain Elena Ayarzak argituko ditu. 
 
Etxebizitza eta Gizarte Gaietako Sailaren Gizarte 
Ongizateko zuzendari Elena Ayarza andreak 
Planean sartu diren aldaketak azaldu ditu:  
- Izena aldatu egin da, eta ezin da Gizarte 

Zerbitzuen Plan Estrategikoari buruz hitz egin, 
duela gutxi onartutako legeak arautzen duelako. 
Beraz, hemendik aurrera Gizarte Zerbitzuen 
Legean aurreikusten diren neurri estrategikoak 
aplikatzeko Plana deituko da.  

- Testuinguruaren alderdiak aldatu dira, egungo 
errealitatera egokituz, eta ez lantzeko prozesua 
hasi zeneko errealitatera. Punturen bat ukitu 
behar da oraindik, adibidez interes-tasen joerari 
buruzkoa.  

- 25. orriko 3.2 puntuan, Planean agertzen diren 
adierazle estrategikoen ezaugarrien azalpen bat 
sartu da.  

- 1.1 helburuaren adierazle estrategikoak aldatu 
dira, ELZri, elkarguneei eta ezinduentzako 
zerbitzuei dagokienez.  

 
 
Fernando Consuegra jaunak bertan dauden guztiei 
eskatu die testuari buruzko balorazio bat egin 
dezatela. 
 
Bizkaiko Foru Aldundiko Gizartekintza Saileko 
Gizarteratzeko zuzendari nagusi Iñigo Pombo Ortiz 
de Antiñano jaunak adierazi du bi euren ustez 
planak bi eragozpen dituela. Batetik, planaren 
egokitasun-irizpidea. Uste du beharbada ez dela 
zentzuzkoena Jaurlaritzako Plan bat onartzea 
Legebiltzarra bera deseginda dagoenean.  

 
 
Señala que se ha tratado de un proceso de trabajo quasi 
paralelo a la elaboración de la ley y que ha aprovechado 
las sinergias del mismo ya que ha compartido su 
carácter abiertamente participativo. 
 
Aclara que se trata de un Plan de transición que 
pretende facilitar el tránsito hacia los retos de futuro y 
los nuevos enfoques que han sido reflejados en el nuevo 
marco que supone la Ley. Señala que se trata de una 
agenda compartida, institucional y con la participación 
e implicación de los agentes sociales, para el despliegue 
de la Ley y que, entre otras medidas, prepara el terreno 
al I Plan Estratégico de Servicios Sociales. Además 
añade que este Plan prepara el camino para avanzar en 
la convergencia, teniendo en cuenta que la ley se da 8 
años para la universalización plena y para esta 
convergencia total.  
 
 
Explica que el texto que se presenta en la reunión ha 
sufrido pequeñas modificaciones con respecto al que se 
envió con la convocatoria. Estos cambios están 
recogidos en el documento entregado en las carpetas y 
pasa a aclararlos ahora Elena Ayarza. 
 
Dña. Elena Ayarza, Directora de Bienestar Social del 
Departamento de Vivienda y Asuntos Sociales explica 
las modificaciones introducidos en el Plan:  
- Se ha modificado el nombre porque ya no se puede 

hablar del Plan estrátegico de S. Sociales puesto 
que éste viene regulado por la Ley recientemente 
aprobada. Por tanto pasa a denominarse Plan para la 
aplicación de las medidas estratégicas previstas en 
la Ley de Servicios Sociales.  

- Se han modificado aspectos del análisis del 
contexto adecuandolos a la realidad actual y no a la 
de el inicio del proceso de elaboración. Aún queda 
algún punto por retocar como el que se refiere a la 
tendencia de los tipos de interés.  

- Se ha incorporado en el punto 3.2. de la página 25 
una explicación de las características de los 
indicadores estratégicos que aparecen en el Plan.  

- Se han modificado indicadores estratégicos del 
objetivo 1.1. en relación con el SAD, con los 
puntos de encuentro y con los servicios para 
personas con discapacidad.  

 
D. Fernando Consuegra, invita a todas todos los 
presentes a realizar una valoración en relación con el 
texto. 
 
D. Iñigo Pombo Ortiz de Antiñano, Director General 
para la Inserción Social del Departamento de Acción 
Social de la Diputación F. de Bizkaia, señala que tienen 
dos objeciones en relación con el Plan. Por un lado, el 
criterio de oportunidad del mismo. Opina que quizá no 
es lo más razonable aprobar un Plan de Gobierno 
cuando el propio Parlamento se encuentra disuelto.  
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Bestetik, Plan honek ez du bere kostua argitzen eta 
txosten ekonomiko bat falta dela uste dute. Argitu du 
BFA ez dagoela Plan honen alde, baina konpromisoa 
hartzen dute Plan berriaren lantze-prozesuan eta 
legearen garapenean parte hartzeko, ilusio handiko 
prozesu batean gaudelako, eta herritarrentzako oso 
garrantzitsua baita. 
 
Arabako Foru Aldundiko Gizarte Politika eta Gizarte 
Zerbitzuen Departamentuko zuzendari Amparo 
Maiztegui andrea pozik agertu da Legearen 
onarpenarekin, zenbait alderdirekin ados ez dauden 
arren, baita gizarte-zerbitzuen sistemak beste sistema 
publiko batzuek bezala bere tokia izan dezan 
aurrerapauso bat emateko aukerarekin ere. Dena 
dela, bere ustez ez da aurkezten den Plan hau 
onartzeko unerik egokiena, eta konpromiso 
ekonomikoak zehaztea falta dela adierazi du. 
Horregatik AFA ez dago Planaren alde.  
 
Gipuzkoako Foru Aldundiko Gizarte Politikako 
Departamentuaren Ezinduen eta Adinduen 
Laguntzako zuzendari nagusi Juan Ramón 

Larrañaga jaunak Amparo Maizteguik eta Iñigo 
Pombok adierazitakoarekin bat egin du. GFAren 
ustez gaur egun premia duena zerbitzu-zorrorako 
Dekretua da, Plan horretan aipatutako hainbat 
zerbitzu erakunde bakoitzak modu desberdinean uler 
ditzakeelako. Gainera bere ustez txosten 
ekonomikoa egin behar da eskubide subjektiboa 
bermatzeko. 
 
Eudeleko Lourdes Idoiaga andrea bat dator 
Aldundiek egokitasun-irizpideari dagokionez egiten 
duten balorazioarekin. Gainera adierazi du udalek 
Legeak adierazten duen Plan Estrategikoa nahi 
dutela, lurralde desberdinak homogeneizatzen 
ahalbidetuko duena. Adierazi du aurkezten den Plan 
honek erreferentzia gisa batez bestekoa hartzen 
duela, eta ez duela erreferentzia modala barne 
hartzen, errealitatera hobeto egokitzen den arren. 
Gizarte-zerbitzuen sistema berriaren konfigurazioan 
aurrera egiteko borondatea dute udalek, inolako 
zalantzarik gabe, baina bere ustez ezin dugu arinegi 
joan, lehendik zerbitzu-zorroa definitu gabe, eta 
horregatik ez daude planaren alde. Dena dela, Sailak 
egindako lana aintzat hartzen dute eta zoriondu 
egiten dute egindako lanagatik eta adostasunak 
bilatzeko jarrera izateagatik.    
 
Eudeleko Oscar Seco jaunak gaineratu du Plan 
lekuz kanpo dagoela, 2010erako jarduna 
planifikatzen duelako, eta dagoeneko Legeak 
arautzen duen Plan Estrategikoak onartuta egon 
behar zuelako. Bestalde, adierazi du Plan horren 
berri eman behar duen organo eskuduna, gizarte-
zerbitzuen erakundeen arteko organoa, oraindik 
eratu gabe dagoela.  

 
 
Por otro lado este Plan no clarifica el coste que supone 
y se echa en falta una memoria económica. Aclara que 
desde la DFB no apoyan este Plan pero se comprometen 
a participar con fuerza en el proceso de elaboración del 
nuevo Plan y en el desarrollo de la ley, ya que estamos 
en un proceso ilusionante, y porque es muy importante 
para la ciudadanía. 
 
Dña. Amparo Maiztegui, Directora del Departamento 
de Política Social y Servicios Sociales de la Diputación 
Foral de Álava, se felicita por la aprobación de la Ley, 
aunque haya aspectos que no compartan, y por la 
posibilidad de avanzar para que el sistema de servicios 
sociales ocupe su lugar al igual que otros sistemas 
públicos. No obstante valora respecto a este Plan que se 
presenta que no es el momento más adecuado para 
aprobarlo, y echa en falta la concreción de los 
compromisos económicos. Por ello, la DFA no apoya 
este Plan.  
 
D. Juan Ramón Larrañaga, Director General de 
Atención a la Dependencia y Personas Mayores del 
Departamento de Política Social de la Diputación Foral 
de Gipuzkoa, se muestra en línea con lo expuesto por 
Amparo Maiztegui e Iñigo Pombo. Desde la DFG se 
valora que la urgencia actualmente la tiene el Decreto 
de cartera de servicios puesto que en este Plan se 
mencionan servicios que cada institución puede 
entenderlos de diferente manera. Además opina que la 
memoria económica hay que abordarla para garantizar 
el derecho subjetivo. 
 
Dña. Lourdes Idoiaga, de Eudel, está de acuerdo con 
la valoración que hacen las Diputaciones en relación 
con el criterio de oportunidad. Señala además que desde 
los ayuntamientos quieren el Plan estratégico que marca 
la Ley que permita homogeneizar los diferentes 
territorios. Valora que este Plan que se presenta toma 
como referencia la media y no contempla la referencia 
modal que se ajusta más a la realidad.  
 
La voluntad de los ayuntamientos de avanzar en la 
configuración del nuevo sistema de servicios sociales es 
indiscutible pero opina que no nos podemos precipitar 
sin haber definido aún la cartera de servicios, por lo que 
no apoyan este Plan. Si bien reconocen y felicitan al 
Departamento por su trabajo y su predisposición a la 
búsqueda de consensos.  
 
 
D. Oscar Seco, de Eudel, añade que este Plan está fuera 
de lugar puesto que planifica la acción para 2010, y en 
esta fecha ya debiera estar aprobado el Plan estratégico 
que regula la Ley Por otro lado señala que el órgano 
competente que debiera informar sobre este Plan, el 
órgano interinstitucional de servicios sociales, aún no 
está constituido.  
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Azkenik, edukiari dagokionez, adierazi du 
dokumentuan agertzen diren langabezia-tasak 
eguneratu gabe daudela.  
 
Euskadiko Kooperatiben Konfederazioko Karmele 
Acedo andrea Planaren alde agertu da, legearen 
garapena errazteko bidezko urratsa delako. 
 
Euskal Autonomia Erkidegoko Urritu Fisikoen 
Konfederazio Koordinatzaileko Juan Carlos Sola 
jaunak nahi du Legea zehaztasunetan gauzatzea, eta 
Plan honek ildo horretan ekarpenak egiten ditu. Bere 
ustez zerbitzuen kostuarekin erlazionatutako hainbat 
gai administrazioek adostu behar dituzte, baina hori 
ez da gizarte-arloaren gaia. Hortaz, Plana onartzea 
egokitzat jotzen du.   
 
ONCE Euskadiko Javier Domínguez Entenza 
jaunak adierazi du legea izapidetzerakoan uste zutela 
adostasun politikoak egokiak direla, baina ez dutela 
oztopo bat izan behar. Ona izango litzateke Plan 
honetan administrazioen arteko adostasuna lortzea, 
baina jakin badaki zenbaitetan hori zaila dela. 
Planari dagokionez, hura lantzen urtebete daramanez 
eta Legeak ezartzen duen Plan berriak denbora jakin 
bat beharko duenez lantzeko, egokia da trantsizio-
aldi hori betetzeko aukera ematen duen tresna bat 
egotea. Beraz, gehien gustatuko litzaiekeen Plana ez 
den arren, hura onartzearen alde agertzen dira.  
 
Arabako hiesaren kontrako batzorde herritarreko 
Miguel Angel Ruiz jauna Planaren alde dago, 
Legeak adierazten duen plana ez bada ere. 
Administrazioek planaren egokitasunari buruz egiten 
duen balorazioa ulertzen du, baita udalek dituzten 
zailtasunak ere, baina uste du gizarte-alderdiak ez 
dituela balorazio-parametro horiek oinarritzat 
hartzen. Uste du 2009. urtea funtsezkoa dela gai 
estrategikoen proposamenean aurrera egiteko, eta 
Plan hau abiapuntu bat da.   
 
UGT Euskadiko Emilia Málaga andreak ez du 
zalantzan jartzen plan bat behar denik, baina ez daki 
aurkezten den plan hau egokia ote den. Uneari 
dagokionez ez dago ados, eta ereduari dagokionez 
uste du kudeaketa pribatuak garrantzi handiegia 
duela eta hori kaltegarria dela langileentzat, 
baldintza txarragoekin, eta erabiltzaileentzat, 
zerbitzu txarragoekin. Hortaz, ez dago ados 
Planarekin. 
 
CCOO Euskadiko Felisa Piedra andreak Planaren 
aldeko botoa ematen du, oportunista izan arren une 
honetan beharrezkoa delako. Langabezia-datuak 
txarrak dira, baina langileek ez dute errurik, eta 
Plana garatzeko neurriak bilatu behar dira txosten 
ekonomikorik ez dagoen arren.  
 

 
 
Finalmente sobre el contenido indica que las tasas de 
desempleo que aparecen en el documento no están 
actualizadas.  
 
Dña. Karmele Acedo, de la C. de Cooperativas de 
Euskadi, muestra su acuerdo con el Plan porque es un 
paso oportuno para facilitar el desarrollo de la Ley. 
 
D. Juan Carlos Sola, de la Confederación 
Coordinadora de Personas con Discapacidad Física de 
la CAPV, quiere que la Ley se plasme en concreciones 
y en esta línea este Plan aporta. Entiende que hay 
cuestiones relacionadas con el coste de los servicios que 
las administraciones tienen que acordar, pero éste no es 
un asunto de la parte social. Valora por tanto adecuado 
que se apruebe este Plan. 
 
D. Javier Domínguez Entenza, de ONCE País Vasco 
dice que, al igual que opinaban en la tramitación de la 
Ley, los consensos políticos son adecuados pero no 
deben ser un obstáculo. Sería bueno que en este Plan 
hubiera consenso entre las administraciones pero 
entiende que a veces pueda ser difícil. Respecto al Plan 
valora que dado que se lleva trabajando un año en él y 
que el nuevo Plan que establece la Ley necesitará de un 
tiempo para su elaboración, es adecuado que exista una 
herramienta que permita cubrir ese periodo de 
transición. Por tanto, aunque no es el Plan que más les 
gustaría, están a favor de su aprobación.  
 
D. Miguel Angel Ruiz, de la Comisión ciudadana anti-
sida Alava, apoyan el Plan aunque no sea el Plan que 
marca la Ley. Entiende la valoración que las 
administraciones hacen de la oportunidad del plan y 
también las dificultades de los ayuntamientos, pero cree 
que la parte social no se maneja bajo esos parámetros de 
valoración. Opina que 2009 es un año clave para 
avanzar en el planteamiento de cuestiones estratégicas y 
este Plan es un punto de partida.   
 
 
Dña. Emilia Málaga, de U.G.T. Euskadi, no duda de la 
necesidad de un Plan pero si duda de la conveniencia de 
que sea éste que se presenta. Respecto al momento, 
muestra su desacuerdo, y en relación con el modelo, 
cree que la gestión privada tiene excesivo peso con el 
consiguiente perjuicio para las personas trabajadoras, 
con peores condiciones, y para las personas usuarias, 
con peores servicios. Por tanto, muestra su desacuerdo 
con el Plan. 
 
Dña. Felisa Piedra, de CC.OO. Euskadi vota 
favorablemente al Plan porque aunque sea oportunista 
se necesita transitoriamente. Los datos de desempleo 
son desfavorables pero las y los trabajadores no son los 
culpables y hay que buscar medidas para desarrollar el 
Plan, aunque no haya memoria económica.  
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Etxebizitza eta Gizarte Gaietako Sailaren Etxebizitza 
eta Arkitekturako zuzendari Pilar Garrido andreak 
sailburua zoriondu du Gizarte Zerbitzuen Legearen 
onarpenagatik. Plana positiboki baloratzen du, 
ikuspegi orokorra ematen duelako eta etorkizuneko 
erronkei begira hasteko aukera ematen duelako. 
 
 
Gaixo Psikikoen eta haien Senideen Euskadiko 
Federazioko (FEDEAFES) Rosalia Sánchez 

andreak uste du lantze-prozesu honek lan eta 
dedikazio handia ekarri duela eta ez dela galdu 
behar, eta horregatik Planaren alde agertu da. 
 
Euskadiko Pentsiodun eta Erretiratuen Probintzia 
Elkarteetako Lurralde Federazioko José Manuel 
Odriozola jaunak uste ona dela Plan hau onartzea, 
jarduna 2009. urtean gutxienez orientatuko duten 
tresnak beharrezkoak direlako.  
Hala eta guztiz ere, edukiari dagokionez argi utzi 
nahi du bertan ez daudela beraiek egindako ekarpen 
asko, adibidez: helduak beren etxean bizi daitezen 
errazteko neurriak, zahartze aktiboko politikak, 
prebentzio-ekintzak, etxebizitza-politikak eta beste 
batzuk.  
 
Ezintasun intelektuala dutenen aldeko Elkarteetako 
Euskal Federazioko (FEVAS) Pedro Fernández 
jaunak adierazi du gero eta zailagoa dela herritarrei 
erakundeen arteko desadostasuna azaltzea. Planari 
dagokionez, uste du ez dela aldatuko ezintasun 
intelektuala duten pertsonen bizi-kalitatea, baina uste 
du 2009. eta 2010. urteak sistemak galdutakoak, 
komatxo artean, izango direla, Legeak ezartzen duen 
Plan estrategikoa onartzea zaila izango baita. 
Gaineratu du Plan honek konpromiso batzuk hartzen 
dituela, asko ez diren arren, bai administrazioen 
aldetik baita gizarte-erakundeen aldetik ere. 
Horregatik, Planaren aldeko botoa emango du. 
 
Osasun Saileko José Luis Vidal jaunak Saila 
zoriondu du legearen onarpena dela medio, baina 
ildo horri jarraiki uste du ahalik eta adostasunik 
handiena lortu behar dela Plan honetan. Dena dela, 
uste du erabateko adostasunaren zain egoteak Planik 
ez edukitzea eta aurkezten den Plan honekin lor 
genezakeena galtzea ekar dezakeela. Hori dela 
medio, Planari dagokionez bere jarrera abstentzioa 
izango da.    
 
Herrizaingo Saileko Alejandro Barreiro jaunak 
gogoratu du Kontseiluaren dinamikan sartu berria 
dela eta posizio horretatik Osasun Saileko Jose Luis 
Vidal jaunak egindako balorazioarekin bat datorrela, 
eta abstenitu egingo dela. 
 
 
 

 
 
Dña Pilar Garrido, Directora de Vivienda y 
Arquitectura del Departamento de Vivienda y Asuntos 
Sociales, felicita al Consejo por la aprobación de la Ley 
de Servicios Sociales. En relación con el Plan lo valora 
positivamente porque da una visión de conjunto y 
permite empezar a andar hacia los nuevos retos de 
futuro. 
 
Dña. Rosalia Sánchez, de la Fed. de Euskadi de Asoc. 
de Familiares y Enfermos Psíquicos (FEDEAFES) 
opina que este proceso de elaboración ha supuesto un 
trabajo y dedicación muy importante que no se debe 
perder, por lo que muestra su acuerdo con el Plan. 
 
D. José Manuel Odriozola, de la Federación 
Territorial de Asociaciones Provinciales de Pensionistas 
y Jubilados del País Vasco, cree que es bueno que se 
apruebe este Plan porque son necesarias herramientas 
que orienten la actuación, al menos en 2009.  
No obstante respecto al contenido quiere dejar claro que 
no ven recogidas muchas de las aportaciones que han 
venido realizando sobre medidas para facilitar que las 
personas mayores puedan vivir en su domicilio, 
políticas de envejecimiento activo, acciones de carácter 
preventivo, políticas de vivienda u otras.  
 
D. Pedro Fernández, de la Federación Vasca de 
Asociaciones a favor de personas con discapacidad 
intelectual (FEVAS), opina que cada vez es menos 
presentable a la ciudadania el desacuerdo institucional. 
Respecto al Plan opina que no va a variar la calidad de 
vida de las personas con discapacidad intelectual pero 
cree que los años 2009 y 2010 serán dos años, entre 
comillas, perdidos por el sistema puesto que será dificil 
aprobar el Plan estratégico que establece la Ley. Añade 
que este Plan, aunque no muchos, adopta compromisos 
y además no sólo de las administraciones sino también 
de las entidades sociales. Por ello votan favorablemente 
al Plan. 
 
D. José Luis Vidal, del Departamento de Sanidad, 
felicita al Departamento por la aprobación de la Ley 
pero en esa línea opina que hay que tratar de conseguir 
el mayor consenso en este Plan. No obstante opina que 
esperar al consenso total puede provocar que no 
tengamos Plan y perder lo que pudieramos conseguir 
con este que se presenta. Por ello se posiciona mediante 
una abstención en relación con el Plan. 
 
 
D. Alejandro Barreiro del Departamento de Interior 
recuerda que acaba de incorporarse a la dinámica del 
Consejo y desde esa posición apoya la valoración que 
ha realizado Jose Luis Vidal del Departamento de 
Sanidad y se abstiene. 
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Euskadiko gizarte-hezitzaileen elkargoko Fermín 
Martín jauna planaren alde dago. Onartu du 
elkargoak egindako hainbat ekarpen testuan bildu 
direla eta adierazi du pozik dagoela gizarte-
hezitzailearen irudia agertzen delako, ratio 
txikiarekin bada ere. Azkenik, adierazi du prest 
dagoela aurrean dugun proiektuari dagokionez 
ekarpenak egiteko eta aurrera egiteko.  
 
Agintzari Gizarte Ekimenerako Kooperatiba 
Elkarteko Alberto Ponti jaunak, batzorde 
Sektoriala osatzen duten haurtzaroko erakundeen 
ordezkaritzan, bat dator Kontseiluko hainbat kidek 
akordioak eta adostasunak lortzeari buruz egindako 
balorazioarekin. Agente bakoitzaren erantzukizuna 
eskatu du, baina dauden zailtasunez eta korapiloez 
jabetuta. Testuaren edukiari dagokionez adierazi du 
ildo nagusiekin bat datorrela, baina beharbada 
zenbait adierazle eta ratio oso baxu jarri dira, 
adibidez gizarte-hezitzaileen irudiari buruzkoa.  
 
Bestalde, uste du 2009. urtea aurrera egiteko urte 
bezala hartu behar dela, adibidez sektoreko langileen 
lan-baldintzen hobekuntzan. Azkenik, adierazi du 
Planaren alde dagoela, eta hori abiapuntutzat hartuz 
lan egiteko eta hobetzeko konpromisoa eskatu du.  
 
 
Boluntariotzaren Euskal Kontseiluko Roberto Vidal 
jaunak ere zorionak eman ditu Legea onartu delako. 
Planarekin ados dagoela adierazi du, eta hura 
onartzeko kontu hartu behar den alderdi gisa aipatu 
du denok Plana lantzen egindako ahalegina. 
 
 
Arabako Foru Aldundiko Gizarte Politika eta Gizarte 
Zerbitzuen Departamentuko zuzendari Amparo 
Maiztegui andreak argitu nahi du berak lehen 
azaldu duen jarrera erantzukizun-
planteamenduarekin hartu dela. AFDak bere 
konpromisoak bere hartzen ditu eta plangintza 
propioa dauka. Bere ustez egokia da Kontseiluko 
kide guztiek beren jarrera adieraztea, zenbaitetan 
ildo beretik ez doazen arren. Azpimarratu du bere 
jarrera honako hau dela: plana onartzen bada, zer 
onartzen ari garen eta zertara konprometitzen ari 
garen ziur gaudelako da.  
 

EUDELeko Lourdes Idoiaga andreak, Amparo 
Maizteguik esandakoarekin bat etorriz, berriro 
azpimarratu du ez dutela Plana onartzen 
erantzukizun-jarrerarekin. Ez du nahi inork pentsa 
dezala jarrera horren arrazoia interes falta edo 
inplikazio eta lan falta dela; izan ere, udalek baietz 
diogu Plan estrategiko bati, baina nola finantzatu 
ahal izango den ziurtatuz.  
 
 

 
 
D. Fermín Martín del Colegio de Educadores y 
Educadoras Sociales del País Vasco, apoya el Plan. 
Reconoce que hay aportaciones del Colegio que han 
quedado recogidas en el texto y señala su satisfacción 
por la presencia de la fígura del o la educadora social, 
aunque sea con un ratio mínimo. Finalmente, muestra 
su disposición a aportar y avanzar en el proceso que se 
presenta por delante.  
 
D. Alberto Ponti, de Agintzari S. Coop. de Iniciativa 
Social, en representación de las entidades de infancia 
que conforman la Comisión Sectorial, coincide con la 
valoración hecha por algunos miembros del Consejo 
respecto a la importancia de llegar a acuerdos y 
consensos. Apela al ejercicio de responsabilidad de 
cada agente aunque entiende las dificultades y los nudos 
existentes. Con respecto al contenido del texto muestra 
su acuerdo con las grandes líneas pero quizá se ha 
pecado de establecer algunos indicadores y ratios muy 
bajos como el referente a la figura de las y los 
educadores sociales.  
Por otro lado, cree que es importante tomar el año 2009 
como una oportunidad para avanzar, entre otros 
aspectos, en la mejora de las condiciones laborales de 
las y los profesionales del sector. Finalmente muestra su 
acuerdo con el Plan y solicita un compromiso de trabajo 
y de mejora desde este punto de partida.  
 
D. Roberto Vidal, del Consejo Vasco del 
Voluntariado, se suma a las felicitaciones por la 
aprobación de la Ley. Respecto al Plan muestra su 
acuerdo con el mismo y valora como un aspecto a tener 
en cuenta para su aprobación, el esfuerzo realizado por 
todos y todas en su elaboración. 
 
Dña. Amparo Maiztegui, Directora del Departamento 
de Política Social y Servicios Sociales de la Diputación 
Foral de Álava, quiere aclarar que la posición expuesta 
anteriormente se realiza desde un planteamiento de 
responsabilidad. Desde la DFA se asumen sus 
compromisos y se cuenta con su propia planificación. 
Opina que es adecuado que la posición de todos las y 
los miembros del Consejo se explicite, aunque en 
ocasiones no sea en la misma línea. Recalca que su 
postura es que sí se aprueba este Plan es porque hay 
seguridad de que es lo que estamos aprobando y a lo 
que nos estamos comprometiendo.  
 

Dña. Lourdes Idoiaga. de Eudel, en línea con la 
intervención de Amparo Maiztegui, reitera que este 
Plan no lo apoyan desde un ejercicio de 
responsabilidad. No quiere que se piense que la 
posición nace desde un planteamiento de falta de interés 
o de falta de implicación y trabajo, “desde los 
ayuntamientos decimos sí a un Plan estratégico pero 
asegurándonos de cómo se va a poder financiar”.  
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Fernando Consuegra sailburuodeak adierazi du 
pena handia dela erabateko adostasuna ez lortzea, 
baina Plan hau bezalako tresnez hornitzea Sailak 
herriaren plangintzarako eskumenei eta 
legegintzaldiarekin dituen konpromisoei erantzutea 
dela.   
 
Lehendik aipatu den egokitasun-irizpideari 
dagokionez, argitu du prozesu hau 2007an hasi zela 
eta jende askok parte hartu duenez eta adostasunak 
lortu nahi zirenez atzerapen handia izan duela, 
kontuan izanik 2008ko maiatzeko bilkuran Kontseilu 
honek ildo estrategikoak onartu zituela.  
 
 
Bestalde, konpromisoei dagokienez gogoratu du 
Plan hau orain arte garatu denaren eta 
administrazioen plangintzek gaur egun biltzen 
dutenaren bilduma bat dela. Beraz, egungo lanaren 
inertziari jarraiki datozen aurrerapenak islatzen 
dituen Plan bat gureganatzen ari gara. Gainera 
adierazi du bildu diren bost ekintza-ildoetatik 
lehenengoarekin bakarrik ez dagoela adostasuna.  
 
 
Azkenik, adierazi du argi dagoela beharrezkoa dela 
Legearen garapenarekin finantza-esparru berri bat 
lortzea, ekitatezkoa izango den eta eskubideak 
bermatuko dituen gizarte-zerbitzuen sistemaren 
egituraketa ziurtatuz. 
 
Amaitzeko adierazi du bilkuran egindako ekarpen 
eta balorazio guztiak aktan jasoko direla, Planaren 
izapidetzearekin batera joango den aginduzko 
txostenari gaineratzeko. 
 
3. puntua. Ezintasunari eta Mendetasunari buruzko 

Jardun Esparru Orokorraren aginduzko txostena. 

 

Etxebizitza eta Gizarte Gaietako Sailaren Gizarte 
Ongizateko zuzendari Elena Ayarza jaunak azaldu 
du Ezintasunari/Mendetasunari buruzko Plana 
lantzeko prozesua Gizarte Zerbitzuen planaren 
atzetik joan dela, eta hori izan da Plana ez lantzeko 
arrazoietako bat. 
 
Adierazi du Plana ez garatzeko beste aldagai bat izan 
dela Planaren hainbat elementu Gizarte Zerbitzuen 
Legearen eta Planaren lantzearekin gurutzatzen 
zirela.  
 
Azkenik, adierazi du prozesua zaila izan dela ez 
geundelako ohituta ezintasunaren eta mendetasun-
egoeran zeuden helduen eremua elkarrekin hartzera.   
 
 
 
 

 
 
D. Fernando Consuegra, Viceconsejero de Asuntos 
Sociales señala que es una pena que no se pueda llegar 
a un consenso total pero que dotarnos de herramientas 
como este Plan es responder a las competencias del 
Departamento en planificación de país y a sus 
compromisos de legislatura.   
 
Aclara en relación con el criterio de oportunidad 
aludido que hay que tener en cuenta que este proceso se 
inició en 2007 y, dado su carácer participativo y el afán 
de llegar a consensos, han provocado un retraso 
considerable, teniendo en cuenta que en la sesión de 
mayo de 2008 se aprobaron en este mismo Consejo las 
líneas estratégicas.  
 
Por otro lado, referente a los compromisos que 
comporta recuerda que este Plan es un compendio de lo 
que viene desarrollándose hasta ahora y de lo que las 
propias planificaciones de las administraciones recogen 
en la actualidad. Por tanto, nos estamos dotando de un 
Plan que refleja los próximos avances, siguiendo la 
inercia del trabajo actual. Además aclara que 
únicamente con la primera línea de acción, de las cinco 
recogidas, existe falta de consenso.  
 
Por último, señala que claro que es necesario que nos 
dotemos con el desarrollo de la Ley de un nuevo marco 
financiero que asegure una estructuración de un sistema 
de servicios sociales equitativo y garante de derechos. 
 
 
Concluye que se recogerán en acta todas las 
aportaciones y valoraciones realizadas en la sesión para 
incorporarlas al informe preceptivo que acompañara la 
tramitación del Plan. 
 
Punto 3.  Informe preceptivo del Marco General de 

Actuación sobre Discapacidad  y Dependencia. 

 

Dña. Elena Ayarza, directora de Bienestar Social del 
Departamento de Vivienda y Asuntos Sociales, explica 
que el proceso de elaboración del Plan de Discapacidad 
/ Dependencia ha ido a remolque del Plan de Servicios 
Sociales, y ésta ha sido una de las variables que han 
provocado que no se haya elaborado el Plan. 
 
Señala que otra variable que ha provocado su no 
desarrollo ha sido que había elementos del Plan que se 
cruzaban con la elaboración de la Ley y del Plan de S. 
Sociales y esto retrasaba su proceso.  
 
Por último, señala que también se ha dificultado el 
proceso porque no estabamos acostumbrados a tomar 
conjuntamente el ámbito de la discapacidad y el ámbito 
de las personas mayores en situación de dependencia.   
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Egoera hori abiapuntutzat hartuz, adierazi du Gizarte 
Ongizateko Zuzendaritzak prozesuan konpartitu 
zitezkeen elementuak berreskuratu nahi zituztela, eta 
eremu horretan etorkizuneko plangintza baterako 
jardun-esparru gisa aprobetxatu.   
 
Gizarte Gaietako sailburuorde Fernando 

Consuegra jaunak hitz egiteko txanda ireki du.  
 
Euskadiko Pentsiodun eta Erretiratuen Probintzia 
Elkarteetako Lurralde Federazioko kide José 
Manuel Odriozola jaunak adierazi du helduei 
zuzendutako beharrizanak eta politikak ez direla argi 
eta garbi geratu, baina planteamendu horiek 
aurrerago berreskuratuko direla.  
 
Ezintasun intelektuala dutenen aldeko Elkarteen 
Euskal Federazioko (FEVAS) kide Pedro 

Fernández García jaunak adierazi du ondo dauden 
eta abiapuntu bat ematen duten adostutako esparru-
ildoak besterik ez direla, baina horiek garatzen 
direnean mamia ere landuko dela.   
 
Azkenik, Ezintasunari eta Mendetasunari buruzko 
Jardun Esparru Orokorraren dokumentua aho batez 
onartu da.  
 

 

Punto 4. Galde-eskeak 

 
Bestelako izapiderik gabe, bilkura 12:45ean 
amaitutzat eman da. 

 
 
Partiendo de esta situación, expone que desde la 
Dirección de Bienestar Social querían rescatar aquellos 
elementos del proceso que pudieran ser compartidos y 
poder aprovecharlos como marco de actuación para una 
futura planificación en el ámbito.  
 
D. Fernando Revuelta, Viceconsejero de Asuntos 
Sociales, abre un turno de palabra. 
 
D. José Manuel Odriozola, de la Federación 
Territorial de Asociaciones Provinciales de Pensionistas 
y Jubilados del País Vasco, señala que, en su opinión, 
no quedan suficientemente explicitas las necesidades y 
politicas dirigidas hacia las personas mayores, pero que 
ya se retomarán más adelante estos planteamientos.  
 
D. Pedro Fernández García, de la Federación Vasca 
de Asociaciones a favor de personas con discapacidad 
intelectual (FEVAS), señala que se trata sólo de líneas 
marco consensuadas, que están bien y aportan un punto 
de partida, pero que la enjundia vendrá posteriormente 
en el desarrollo de las mismas. 
 
Finalmente, el documento Marco General de Actuación 
sobre Discapacidad  y Dependencia queda aprobado por 
unanimidad.  
 

 

Punto 4º. Ruegos y preguntas 

 

Sin más trámite, se da por finalizada la sesión a la 12:45 
horas. 
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